
1 
 

BRMG/KSiLP-V/0012/08/17 
 
 

PROTOKÓŁ NR  38-8/2017  
 
z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, które odbyło się 21 września 
2017r.  o godz.16:00 w sali 007 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie w Gdańsku.  
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 
Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu  uczestniczyło  5  (pięciu), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
 
Przewodnicząca Komisji  Anna Wirska  - powitała  wszystkich obecnych, przedstawiła  
zaproponowany porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Następnie poinformowała, że do  porządku obrad, po jego sporządzeniu, wpłynęły dwa 
projekty uchwał i  proponuję omówić w punkcie 2 i 3.   
Komisja nie zgłosiła uwag  do zaproponowanych  zmian i jednogłośnie – 6 głosami „za” 

przyjęła następujący porządek posiedzenia. 
 

1. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta Gdańska za I półrocze 2017 

roku. 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1250. 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1251 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie projektu podziału dzielnicy Chełm na 

dzielnicę Chełm i dzielnicę Orunia Górna – druk nr 1233. 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji  

w sprawie podziału dzielnicy Chełm na dzielnicę Chełm i dzielnicę Orunia Górna 

– druk nr 1234. 
 

6. Podsumowanie działań – Policji, Państwowej Straży Pożarnej i Straży Miejskiej 

podczas sezonu letniego. 

Przedstawiają: przedstawiciel Prezydent Miasta Gdańska oraz zaproszeni goście: 

Komendant Miejski Policji w Gdańsku, Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej 

w Gdańsku, Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku. 
 

7. Dyskusja nt. modyfikacji granic okręgów wyborczych w wyborach lokalnych w 

Gdańsku. 
 

8. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
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PUNKT  1 
Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta Gdańska za I półrocze 2017 roku. 

 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków powiedziała 
między innymi: 
Budżet  w I półroczu 2017r. po stronie dochodów zamknął się kwotą 1.507 mln zł, co 
stanowiło 54% planu, natomiast wydatki zostały zrealizowane w wysokości 1.285 mln zł, co 
stanowiło 42,3% zakładanych wydatków na rok 2017. Planowany deficyt w roku 2017  jest 
na poziomie 245 mln zł, a wykonane wydatki i dochody I-szego półrocza wskazują, że 
zamknął się on nadwyżką. Jest to spowodowane tym, że w I-szym półroczu była niska 
intensyfikacja wydatków na wydatki majątkowe. Wydatki majątkowe, z reguły realizowane 
są  w II-gim półroczu. 
Jeżeli patrzymy na dochody, to największy udział  w wykonaniu  dochodów mają udziały w 
podatkach państwowych, czyli w podatku PIT, CIT i PCC. Zostały zrealizowane na poziomie  
413 mln zł, przy planowanych 877 mln zł, z tego największy  udział  ma podatek od osób 
fizycznych – 342 mln zł, 46% planu. Następnym ważnym źródłem to podatki i opłaty 
lokalne. Na planowane 421 mln zł zrealizowane zostały na poziomie 225 mln zł, z tego 214 
mln zł stanowi podatek od nieruchomości i został on wykonany  na poziomie 54%.   
Dochody z mienia komunalnego - planowane wykonanie  jest na poziomie 168 mln zł, 
wykonanie 91 mln zł, czyli 54% planu. Największy udział w tym ma wieczyste użytkowanie – 
31 mln zł, tj. 84% planu oraz  sprzedaż  majątku na 26 mln zł, tj. 38% planu.  
Wydatki bieżące zostały zrealizowane  w wysokości 48%, a inwestycje majątkowe  to  127 
mln zł, co stanowi 20% planowanych wydatków.  
Wydatki na zadania z zakresu komunikacji i dróg wyniosły 166 mln zł, co stanowi 48% 
planu. 
Gospodarka komunalna  i ochrona środowiska – 72 mln zł, tj. 36% planu, 
Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 25 mln zł, co stanowi 42% planu. Z 
tego 10,6 mln zł wydatki na Straż Miejską na poziomie 47%. Komenda Miejska PSP 
finansowana z dotacji budżetu państwa – wydatki zrealizowane zostały na poziomie 12,5 
mln zł – plan wykonany na poziomie 55%. 
Finansowanie komunikacji miejskiej na terenie Miasta Gdańska, to wydatki na zakup usług 
przewozowych. W  I-szym półroczu zamknęły się kwotą 116 mln zł, a wpływy z biletów  to 
kwota 62 mln zł, czyli finansowane wydatki były prawie w 53% z wpływów z biletów. Dług 
na koniec I-szego półrocza wyniósł 877 mln zł. W tym roku nie zaciągnęliśmy jeszcze 
planowanego kredytu. Dług nominalny do dochodów tegorocznych ogółem wynosi 31%. Jeśli 
mówimy o nowym wskaźniku do ustawy o finansach publicznych, to wg art. 243 
dopuszczalny jest 16%, a zrealizowany przez nas w roku 2017 wynosi 2,63%. Poziom 
zadłużenia jest bezpieczny, obsługa zadłużenia też i nie stwarza zagrożenia. Dziękuję. 
 

Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji    
Dziękuję. Czy są pytania ze strony Komisji? Nie widzę. Dziękuję bardzo za informację i 
przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

PUNKT  2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1250. 
 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z  28  września 2017r. - BRMG-S.0006.294.2017). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków.  
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Następnie, Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1250. 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewską – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków -  3 
głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” – pozytywnie zaopiniowała  
przedmiotowy projekt uchwały  zawarty w druku nr 1250  

(Opinia 38-8/230-52/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.294.2017). 
 

 

PUNKT  3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1251 

 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z  28  września 2017r. - BRMG-S.0006.295.2017). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków.  
 

Następnie, po krótkiej dyskusji nt. zarobków w Straży Miejskiej, Przewodnicząca poddała 
pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1251. 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewską – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 
jednogłośnie  -  5 głosami „za” –  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt 
uchwały  zawarty w druku nr 1251  

(Opinia 38-8/231-53/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.295.2017) 

 

PUNKT  4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie projektu podziału dzielnicy Chełm na 

dzielnicę Chełm i dzielnicę Orunia Górna – druk nr 1233. 

 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z  28  września 2017r. - BRMG-S.0006.277.2017). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówił przedstawiciel wnioskodawcy – 
Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej – Radny Adam Nieroda.  Powiedział między 
innymi: 
Są  dwie przyczyny złożenia tego projektu uchwały. Pierwsza  to taka, że obecna dzielnica 
Gdańsk Chełm utworzona została w 2010 r. w wyniku podziału dzielnicy Gdańsk Południe. 
W wyniku tego podziału utworzone zostały dzielnice  Chełm, Ujeścisko - Łostowice, Jasień. 
Miało to przede wszystkim na celu pomniejszenie jednostek pomocniczych, umożliwienie 
powołania tych jednostek. W tej chwili Dzielnica Chełm  w jej administracyjnym kształcie 
liczy prawie 51 tysięcy mieszkańców, czyli jest to 3 tysiące więcej niż wynosi liczba 
mieszkańców  w Starogardzie Gdańskim, który liczy 48 tysięcy mieszkańców. Sopot ma 37 
tysięcy mieszkańców.  Musimy pamiętać, że są tam inwestycje developerskie, więc liczba 
mieszkańców będzie tam wzrastać.  
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Przyczyna druga, zasadnicza. Pod koniec kadencji 2006-2010,kiedy Rada dokonywała tego 
podziału  była mowa, że ten podział może być po jakimś czasie zrewidowany. Już na 
samym początku przed powołaniem Rady Dzielnicy na Chełmie było widać, że mieszkańcy 
terenów, które możemy określić mianem potocznie Oruni Górnej, nie czuli od samego 
początku związku z dużym Chełmem, nie chcieli się podpisywać pod tym wnioskiem o 
powołanie jednostki pomocniczej. Udało się jednak jakoś zebrać te podpisy. Podobnie 
wszystko wyglądało przy wyborach do Rady Dzielnicy Chełm w roku 2011. Frekwencja na 
Oruni Górnej wyniosła ok. 1-2%, co siłą rzeczy obniża frekwencję na terenie Chełmu i 
powoduje, że  mieszkańcy Chełmu otrzymują mniejsze środki, niż mogliby otrzymywać z 
tytułu wyższej frekwencji. 
Jak by to wyglądało po podziale? 
Podział prosty, wzdłuż ulicy Małomiejskiej i Świętokrzyskiej. Tak samo przed rokiem 
wnioskowała Rada Dzielnicy Chełm. Jeżeli chodzi o liczbę mieszkańców to Chełm nadal 
pozostałby największą dzielnicą i liczyłby 38 tysięcy mieszkańców, tyle ile  liczy Sopot. 
Natomiast nowa dzielnica Orunia Górna  liczyłby około  13 tysięcy mieszkańców. Z tych 
powodów uważam za konieczne dokonanie tej zmiany w podziale administracyjnym 
Gdańska. Muszę dodać, że te zmiany na mapie administracyjnej Gdańska wejdą w życie  od 
nowej kadencji Rady Miasta Gdańska,  a  rada dzielnicy zostanie tam powołana, jeżeli 10% 
mieszkańców wystąpi z wnioskiem o powołanie rady dzielnicy i jeżeli w wyborach do rady 
na wiosnę 2019 roku zostanie przekroczony próg frekwencji. Dziękuję bardzo.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuje. Czy są pytania ze strony Radnych? 
 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Temat ten był tyle razy przerabiany, że już wiemy wszystko, a zwłaszcza radni dzielnicy 
tej części miasta. Szkoda tylko, że o to głównie wnioskował Prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej a nie sami mieszkańcy. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, w związku  tym Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1233. 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Pana Adama Nierodę – przedstawiciela  Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej -  4 
głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”  –  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały  zawarty w druku nr 1233  

(Opinia 38-8/232-54/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.277.2017) 
 

 

PUNKT  5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji  

w sprawie podziału dzielnicy Chełm na dzielnicę Chełm i dzielnicę Orunia Górna 

– druk nr 1234. 

 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z  28  września 2017r. - BRMG-S.0006.278.2017). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówił przedstawiciel wnioskodawcy – 
Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej – Radny Adam Nieroda.  Powiedział między 
innymi: 
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Druk nr  1234 jest logiczną konsekwencją druku Nr 1233. Statut Miasta  Gdańska w takim 
przypadku nakazuje przeprowadzenie konsultacji społecznych z najbardziej 
zainteresowanymi. Konsultacje te odbyłyby się w oparciu o obecnie obowiązującą uchwałę 
w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z 
mieszkańcami  w terminie  od 30 listopada a 30 grudnia bieżącego roku. Obywałyby się 
dwutorowo. Po pierwsze – poprzez składanie uwag w siedzibie Biura Rady Miasta Gdańska i 
drogą elektroniczną a także poprzez zorganizowanie otwartego spotkania z mieszkańcami. 
Górna granica środków finansowych, jakie mogą być przeznaczone na przeprowadzenie 
konsultacji to 10 tysięcy złotych. 
 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1234. 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Radnego Adama Nierodę – przedstawiciela  Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej, 
jednogłośnie  -  5 głosami „za”   –  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt 
uchwały  zawarty w druku nr 1234  

(Opinia 38-8/233-55/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.278.2017). 
 

PUNKT  6 
Podsumowanie działań – Policji, Państwowej Straży Pożarnej i Straży Miejskiej 

podczas sezonu letniego. 
 

Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji    
Witam zaproszonych gości i tym razem  zaczniemy od Państwowej Straży Pożarnej.  
 

bryg. Adam Jastrzębski – Komendant Miejskiej PSP prezentując slajdy podsumował sezon 

letni pod względem bezpieczeństwa pożarowego i ochrony ludności. Prezentacja stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
 

Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji    
Dziękuję. Czy są pytania ze strony radnych? 
 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Jeśli chodzi o te  nieprawidłowości, to czy Państwo dokonujecie tej kontroli na podstawie 
jakiegoś zgłoszenia? Jak to formalnie wygląda. 
 
bryg. Adam Jastrzębski – Komendant Miejskiej PSP 
Wpływają do nas wnioski o zajęcie stanowiska. Udajemy się na kontrole, z której 
sporządzany jest protokół, w którym zawarte są stwierdzone nieprawidłowości. Najczęściej 
dzieje się to tak, że osoby, które żądają kontroli, usuwają  wszelkie nieprawidłowości i 
dopuszczamy obiekt do użytkowania.  
 
Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Wybiórczo, sami z siebie nie robicie takich kontroli? 
 

bryg. Adam Jastrzębski – Komendant Miejskiej PSP 
Nie. W Gdańsku jest sześć osób zajmujących się prewencją i kontrolą.  
 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Fałszywe alarmy – 63  to jest duża liczba. Czy jakieś negatywne konsekwencje spotykają te 
osoby? 
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bryg. Adam Jastrzębski – Komendant Miejskiej PSP 
One nie są wykrywane.  
 

Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji    
Podziękuję za usuwanie skutków lipcowej nawałnicy, bo naprawdę ludzie potrzebowali 
pomocy. Stanęliście na wysokości zadania, więc bardzo dziękuję  za tą pracę. 
Przechodzimy do kolejnej służby: Straż Miejska w Gdańsku. 
 

Pan Andrzej Czeran – Zastępca Komendanta SW ds. operacyjnych w prezentowanych 
slajdach podsumował działania w sezonie letnim 2017 Straży Miejskiej w Gdańsku. 
Prezentacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.   
 

Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji    
Czy są pytania ze strony  Radnych? 
 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Ile  z tych 6829 mandatów  dotyczy złego parkowania? Jeśli chodzi o złe parkowanie, to 
mam jedno miejsce we Wrzeszczu, gdzie notorycznie  wzywam tam straż miejską, bo 
kierowcy parkują na trawniku. Ostatnio poczekałam na strażnika miejskiego, bo byłam 
ciekawa, jaką podejmie interwencję. Po raz kolejny było pouczenie. Trawnik ten w tej 
chwili jest już zniszczony i powiem szczerze, że jest to Państwa zasługa i zastanawiam się, 
czy Państwo w takiej sytuacji nie powinniście partycypować  w kosztach odnowienia tego 
trawnika. Bo tyle  razy ile  wzywałam tam Straż Miejską, tyle razy ile Państwo wystawiali 
tam pouczenia, to dajecie kierowcom zielone światło, żeby ten trawnik niszczyć a potem 
my decydujemy o przeznaczeniu środków na rekultywację tego trawnika. Mam do Państwa  
ogromny żal, że tak bardzo pobłażacie kierowcom w tym zakresie. Uważam, że tereny 
zielone powinny być terenami zielonymi, a nie że kierowcy sobie coraz bardziej uzurpują  
prawo do tego, żeby na tych terenach parkować. Nie wspomnę, że niszczą przy okazji 
drzewa, niszczą świeżo wyremontowany mur oporowy, który jest w pobliżu. Ten trawnik w 
tej chwili wygląda jak pobojowisko, a  jeszcze półtora miesiąca temu był tam piękny 
trawnik. Mam o to pretensje, bo na ten temat już  na którymś posiedzeniu Komisji 
wspominałam, ale widzę, że dalej bez jakiejkolwiek refleksji Państwo do tego tematu 
podchodzą. Niestety, ale jeżeli będziemy tylko pouczać kierowców, i jeśli widzimy, z 
kierowcy cały czas tam parkują, to wystawmy w końcu te mandaty. Skończmy z tymi 
pouczeniami. Też jestem kierowcą, tez jeżdżę, ale nie wyobrażam sobie sytuacji, że 
parkuje w miejscu do tego niedozwolonym. Pilnuję tego i chciałabym, aby inni kierowcy  
także respektowali przepisy i nie stawiali samochodów na terenach zielonych. Leży mi to 
mocno na sercu, dlatego że cenię sobie tereny zielone, a we Wrzeszczu akurat jest tych 
terenów bardzo mało i tym bardziej powinniśmy o nie dbać.  
 

Pan Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku powiedział między innymi: 
Jest tutaj jednomyślność, i jak najbardziej z tym powinniśmy walczyć. W tym przypadku to 
nie jest wykroczenie. Większość spraw, które trafiają do sądu są umarzane, ze względu na 
to, że nie można bezspornie stwierdzić, że dany kierowca zniszczył trawnik. Jest to 
paradoksalne, może to nawet śmieszyć, ale dziesiątki spraw do nas wracają.  
 

Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Pytanie do patrolu wodnego. Dochodzą do mnie  słuchy, że coraz więcej jest przekroczeń 
prędkości na Motławie przez motorówki. Szlaki wodne  ostatnio ożywają, coraz więcej osób 
się na nich pojawia, ale słyszałem takie opinie, że jest niebezpiecznie w niektórych 
miejscach. Czy patrol wodny  wystawił jakiekolwiek mandaty?  
 

Pan Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
Głównie zwracamy uwagę na to, żeby dzieci nie pływały w Motławie i nie skakały z kajaka 
do wody. Jeżeli chodzi o prędkość  to są na pewno uwagi.  
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 mł. insp. Sylwester Mieszczak – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Było dosyć dużo osób pouczonych, wylegitymowanych, kierowane były wnioski. Kontrola  
alkomatem jest obligatoryjna przy każdym sprawdzaniu.  
 

Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji    
Jeszcze jakieś pytania? Jeśli nie ma  to poproszę  Pana Komendanta o informację  policji. 
 

 mł. insp. Sylwester Mieszczak – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w  Gdańsku 
powiedział między innymi: 
Komenda Miejska Policji w Gdańsku liczy 1033 etaty, są to wszyscy policjanci. Niestety 
mamy 76 wakatów, z czego 36 to wakaty w służbach patrolowych. Pozostałe  40 w służbach 
dochodzeniowo – śledczych i operacyjnych, co powoduje, że część policjantów musi być 
delegowanych do służby  w tych pionach. Za osiem miesięcy, jak wyliczyliśmy, codziennie 
brakowało nam do obsadzenia stanowisk 51 policjantów służby patrolowej. 
Przyjęcia są, takie jakie są. Chętnych nie ma. Nie jesteśmy konkurencyjni.  
Za sezon letni 2017 odnotowaliśmy 1.458 zdarzeń na terenie Miasta Gdańska. Liczba 
analogiczna do roku ubiegłego, gdzie takich zdarzeń było 1.410. Mamy minimalny wzrost. 
Policjanci Komendy Miejskiej zatrzymali 286 sprawców na gorącym uczynku przestępstwa. 
Odzyskaliśmy 14 skradzionych pojazdów, zatrzymaliśmy 67 osób poszukiwanych. Łącznie w 
sezonie letnim dokonaliśmy 8.988 interwencji, minimalny spadek w stosunku do roku 
ubiegłego. 
Przestępczość popełniona na szkodę obcokrajowcach  to 78 zdarzeń -  11 zdarzeń mniej niż  
w poprzednim sezonie. Są to zdarzenia typu kradzieże rzeczy  - 33 i zdarzenia  inne. 
Stan zagrożenia bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Tendencja ogólnopolska jest 
wzrastająca. Odnotowaliśmy 1092 kolizje, trochę więcej niż w zeszłym roku. 99 osób 
doznało obrażeń ciała, minimalny spadek. Wzrost wypadków ze skutkiem śmiertelnym o 
trzy zdarzenia. Odnotowano 86 wypadków drogowych. 
Podczas sezonu letniego policjanci z Komendy Miejskiej na terenie Miasta Gdańska 
zabezpieczali 21 imprez masowych, 3 mecze piłki nożnej, 9 imprez masowych  o 
charakterze artystyczno-rozrywkowym i 9 innych imprez masowych. Do zabezpieczenia 
tych wszystkich imprez było zaangażowanym 1.193 policjantów. Zabezpieczyliśmy 51 
zgromadzeń publicznych, do których zaangażowaliśmy 457 policjantów. Główne 
uroczystości w sezonie letnim, które zabezpieczaliśmy to  Jarmark Św. Dominika wraz z 
imprezami towarzyszącymi, uroczystości Sierpnia 80, wybuch II Wojny Światowej, mecze 
żużlowe w ramach I ligi drużyny Wybrzeże Gdańsk, Międzynarodowe Indywidualne 
Mistrzostwa Ekstraligi na Żużlu, mecze piłki nożnej, itd. 
W sezonie letnim wystawiliśmy 215 służb na wodach, policjanci wylegitymowali 630 osób, 
nałożyli 21 mandatów karnych, pouczyli 190 osób. Wystąpiliśmy 37 razy  do kapitanatu 
portu o wprowadzenie jednostek bez odprawy, wykonaliśmy trzy wystąpienia do  Głównego 
Inspektora Rybołówstwa Morskiego w Gdyni za popełnione wykroczenia na wodach 
morskich. Podjęliśmy 239 interwencji. W międzyczasie zanotowaliśmy dwa utonięcia – w 
ubiegłym roku cztery. Skontrolowaliśmy  218 jednostek pływających i dokonaliśmy kontroli 
338 wędkarzy. Policjanci na wodzie zabezpieczali również imprezy. Policjanci komendy 
miejskiej pełnili służbę patrolową, ale również służby dodatkowe. Służby dodatkowe 
wylegitymowały 1522 osoby, zatrzymały 7 osób na gorącym uczynku przestępstwa, 
odzyskały jeden poszukiwany samochód, nałożyły 146 mandatów, pouczyli 64 osoby, 
przeprowadzili 717 interwencji i wywieźli 18 osób do pogotowia socjalnego.  
Oprócz tych służb dodatkowych policjanci oddziału prewencji Komendy Miejskiej 
prowadzili działania ukierunkowane na profilaktykę  skierowaną do dzieci i młodzieży. 
Zrealizowaliśmy szereg programów edukacyjnych. 
Policjanci w trakcie swoich działań wylegitymowali 538 osób nieletnich, skontrolowali 74 
obiekty wypoczynku letniego i przeprowadzili 64 spotkania pogadanki na temat 
bezpiecznego wypoczynku. Tak wyglądało zabezpieczenie sezonu letniego przez 
policjantów Komendy Miejskiej w Gdańsku. 
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Omówię służby ponadnormatywne opłacone ze środków Miasta oraz wyniki osiągnięte przez 
dwie tury policjantów Komendy Wojewódzkiej pododdziałów adaptacji zawodowej.  
Pierwsza tura - 88 policjantów odbyła się w okresie od 27 marca do 18 maja br.  Druga 
tura, również 88 policjantów odbywała się 29 maja do 20 lipca br. Przy czym w 
jednostkowych przypadkach, kiedy policjanci mieli zwolnienia lekarskie te służby w 
ramach adaptacji były przesunięte do 2 sierpnia br.   
Mamy jeszcze służby ponadnormatywne płatne. Służby te  w ramach przekazanych przez 
Miasto 200 tys. złotych zakończymy do końca września br. Pododdziały adaptacji 
zawodowej, które służby odbywały do 20 lipca br. odbyły 3.454 służby, podjęły 2.862 
interwencje, zatrzymali 14 sprawców na gorącym uczynku i 12 osób poszukiwanych, 65 
osób doprowadzili do pogotowia socjalnego, do jednostek policji, wylegitymowali około  
pięć tysięcy osób, ujawnili 2.872 wykroczenia, w  tym nałożyli 1.291 mandatów, 1.569 
pouczeń, 112 (?) wniosków  o ukaranie. 
Służby ponadnormatywne, zgodnie z decyzją Komendanta Miejskiego w ramach  
przekazanych przez Miasto 200 tysięcy złotych policjanci od 23 czerwca br. do chwili 
obecnej pełnią służbę. Na chwilę obecną wydatkowaliśmy 184.250 złotych. Pozostała  
kwota 15.750 zł  przedkłada się na 63 służby, które wykonane będą do końca września. 
Generalnie odbywają się one  w referacie interwencyjnym w piątki, soboty i niedziele. 
Służby były planowane w godzinach 11:00 - 22:00 i były nadzorowane przez policjantów 
prewencji Komendy Miejskiej, poza jedną służbą na rozpoczęcie Jarmarku, która odbywała 
się w godzinach 18:00 do  1:00 w nocy.  
W Komendzie Miejskiej wykonaliśmy 407 służb, policjanci wykonali 717 interwencji, 
zatrzymali  siedmiu sprawców na gorącym uczynku, ujawniono czterech poszukiwanych, 
odzyskali 1 samochód, nałożyli 146 mandatów karnych, skierowali pięć wniosków do sądu o 
ukaranie,  nałożyli 64 pouczenia. Generalnie służby te były kierowane w rejon Starówki, 
rejon  Długich Ogrodów, Wyspy Spichrzów, Szafarni, Targu Rybnego i Węglowego , Długie 
Pobrzeże, Dworzec PKP Gdańsk Główny. Służby te kierowaliśmy również w rejon 
Komisariatu V i policjanci  swoim nadzorem obejmowali rejon pasa nadmorskiego w 
Jelitkowie. Na terenie Komisariatu VI służby były w rejonie pasa nadmorskiego w Gdańsku 
Brzeźnie i również na terenie Komisariatu VII rejon Wyspy Sobieszewskiej, dojścia do plaży, 
rejon przyległy. Część pieniędzy została przekazana na służby płatne w Wydziale Ruchu 
Drogowego. Takich służb odbyło się sto  i głównie policjanci z ruchu drogowego pełnili 
służby na głównych ciągach komunikacyjnych: Olszynka, Orunia, Chełm, Ujeścisko, Stare 
Miasto, Starówka, rejony przyległe do pasa nadmorskiego. Służby te w zależności od 
potrzeb były w godzinach rannych, ale gro było w godzinach popołudniowych. Dodatkowo, 
w ramach wsparcia obsługi telefonu alarmowego 997 i 112 wykonaliśmy 80 służb 
interwencyjnych. 
Cześć pieniędzy została przekazana  na referat wodny i służby   odbywały się szczególnie w 
weekendy pomiędzy godziną 11:00 a 23:00. Łącznie wykonaliśmy 52 służby, 89 interwencji, 
wylegitymowano 227 osób, nałożono 8 mandatów karnych, zatrzymano 2 osoby 
poszukiwane, wystawiono 10 wniosków  do sądu o ukaranie, 53 pouczenia.  
Funkcjonariusze  ruchu drogowego pełnili również wspólne służby ze Strażą Miejską na 
terenie całego Miasta. Na chwilę obecną pełnimy służby od poniedziałku do czwartku w 
godzinach 15:00- 23:00. Jest to jeden patrol pieszy. Od piątku do niedzieli w godzinach 
22:00 – 6:00 patrol zmotoryzowany. Patrole te w sposób stały wpisały się w rejon Starego 
Miasta. Z mojej strony to wszystko, chętnie odpowiem na pytania. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca a Komisji 
Dziękujemy panu Komendantowi za  tak szczegółowe  omówienie tematu. Czy są pytania ze 
strony Radnych? Nie widzę. Zapytam się  krótko o kolizje, wypadki drogowe. Co jest 
przyczyną, że jest ich coraz więcej? Błędy kierowców. Nietrzeźwi kierowcy, zmiana 
organizacji ruchu? 
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mł. insp. Sylwester Mieszczak – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Generalnie infrastruktura drogowa, ale w większości nieuwaga kierowców. Z roku na rok 
wzrasta ilość samochodów i natężenie ruchu. To wszystko się na to przekłada.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jaki jest los  zakupionych samochodów? Komisja złożyła  wniosek o taki zakup. 
 

mł. insp. Sylwester Mieszczak – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w  Gdańsku 
Samochody zostały zakupione, najprawdopodobniej na początku grudnia mamy je dostać 
do służby i wówczas zostaną przekazane  na komisariaty. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są jeszcze pytania? 
 

Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Czy  te pieniądze ( z Miasta) przekładają się na poprawę bezpieczeństwa w mieście? 
 

mł. insp. Sylwester Mieszczak – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w  Gdańsku 
powiedział między innymi: 
W porównaniu do 2016 roku wykryto jedno zabójstwo, spadek w  rozbojach, kradzieżach 
rzeczy. Zwiększona liczba kradzieży pojazdów  z 47 na 53. Zmniejszona liczba kradzieży z 
włamaniem do pojazdów ze 176 na 117, minimalnie większa liczba bójek  z 10 na 15.   
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję bardzo, przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
 

PUNKT  7 
Dyskusja nt. modyfikacji granic okręgów wyborczych w wyborach lokalnych w 

Gdańsku. 

 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Do Rady Miasta wpłynęło pismo Stowarzyszenia Lepszy Gdańsk i Partii Razem z prośbą o 
wprowadzenie do porządku posiedzenia Komisji tematu dotyczącego modyfikacji granic 
okręgów wyborczych w lokalnych wyborach. 
Komisja zwróciła się do pana Prezydenta o wyrażenie opinii na ten temat. Opinię taką 
uzyskaliśmy i temat ten wprowadziliśmy do dzisiejszego porządku obrad. Poproszę Panią 
Dyrektor o przybliżenie tego tematu. 
 

Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji powiedziała między 
innymi: 
W 2011 roku wszedł w życie Kodeks wyborczy. Wówczas  rady gmin zostały zobowiązane do 
dokonania podziału gminy na okręgi wyborcze stosując zasady określone w Kodeksie 
wyborczym. Czyli, że okręg wyborczy w mieście na prawach powiatu uwzględnia jednostki 
pomocnicze, liczba radnych wybieranych w okręgu wyborczy to od 5-10 itd. Taką uchwałę 
w sprawie okręgów wyborczych Rada Miasta Gdańska podjęła w 2012 roku określając 
jednocześnie liczbę okręgów, granice tych okręgów wymieniając jednostki pomocnicze, 
które wchodzą  w składa danego okręgu i ustaliła liczbę radnych wybieranych w 
poszczególnych okręgach. 
Kodeks wyborczy mówi dalej, że podział Miasta na okręgi wyborcze jest stały. Zmiany 
granic okręgów wyborczych mogą być dokonywane tylko w określonych sytuacjach 
wynikających z przepisów Kodeksu wyborczego. Pozwolę sobie zacytować ten fragment: 
zmiany granicy mogą być dokonywane, jeżeli konieczność taka wynika ze zmiany w 
podziale terytorialnym państwa, zmiany granic jednostek pomocniczych gminy, zmiany 
liczby mieszkańców danej gminy, zmiany liczby radnych w radzie gminy, zmiany liczby 
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radnych wybieranych w okręgach wyborczych. Na dzisiaj żadna z tych przesłanek nie 
zachodzi. Przepisy Kodeksu wyborczego jasno określają, jakie sytuacje mogą spowodować  
zmiany granic okręgów. Czyli podjęcie przez Radę Miasta uchwały o zmianie granic 
okręgów wyborczych. Takie są postanowienia Kodeksu i orzecznictwa sądów.  
 

Radny Piotr Borawski – przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
Czyli  rozumiem, jak byśmy chcieli zrobić jakąś zmianę to nie ma ku temu podstawy 
prawnej.  
 

Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
Nie ma podstawy prawnej i  nadzór nad tym sprawuje również komisarz wyborczy.  
Dodam, że w Kodeks wyborczy mówi również o tym, że  zmiany wynikające z Kodeksu  
Rada może dokonać dopiero, kiedy Wojewoda wyda obwieszczenie mówiące o tym, jaka 
jest liczba mieszkańców ujętych w rejestrze wyborców na terenie Gdańska i jaka jest 
liczba radnych wybieranych do rady. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Gdyby Wojewoda  wydał obwieszczenie, że zwiększyła się liczba mieszkańców lub 
zmniejszyła  to wtedy możemy myśleć o zmianie okręgów wyborczych. 
 

Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
Jeśli np. Rada zmieni granice jednostek pomocniczych, które mogą wpłynąć na zmianę 
granic okręgów.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czyli musi zajść jedna z przesłanek art. 421  Kodeksu wyborczego.  
 

Przedstawiciel Stowarzyszenia Lepszy Gdańsk powiedział między innymi. 
Na początku było rozpoczęcie procedury podziału  jednostki pomocniczej Orunia Górna. To 
jest pierwsza przesłanka. Druga to zmiana ilości mieszkańców Gdańska. Ilość mieszkańców  
każdego miasta zmienia się co roku. Dlaczego to nie może być przesłanką do rozpoczęcia 
dyskusji nad zmiana okręgów wyborczych? 
 
Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji powiedziała między 
innymi: 
Jeżeli chodzi o projekt uchwały o podziale jednostki Chełm na dwie dzielnice, to nie 
wpłynie to na zmianę granicy okręgu ani na  liczbę radnych, ponieważ jednostka Chełm 
jest w  jednym okręgu. Czyli w całości wchodzi w jeden okręg wyborczy i jeżeli dokonamy 
podziału to nie zmieni się tam ani liczba mieszkańców ani granice. 
Druga sprawa, to liczba mieszkańców ujętych w stałym rejestrze spisu wyborców zawsze 
jest podawana na koniec roku poprzedzającego rok wyborczy. Natomiast nie ma to wpływu 
na dzisiaj, bo Gdańsk liczy ponad  czterysta tysięcy mieszkańców. Natomiast, jeśli liczba 
mieszkańców nie spadnie poniżej  czterystu tysięcy to liczba wybieranych radnych wynosi 
34. Ustawa o samorządzie gminnym mówi wyraźnie, ilu radnych jest wybieranych. Obecna  
tendencja spadkowa nie wpłynie na zmianę ilości radnych i nie wpłynie na zmianę granic 
jednostek pomocniczych.  
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
W styczniu 2018r. Wojewoda poda liczbę mieszkańców ujętych  w stałym rejestrze 
wyborców i okaże się, czy zachodzi przesłanka do zmiany okręgów wyborczych.  
 
Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji  
Czy istniejący podział na okręgi wyborcze  spełnia wymogi ustawowe. Jeżeli nie, to korekty 
zmiany okręgów  wynikają tylko z tego powodu. 
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Radny  Piotr Borawski  - przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
Jeżeli zaszłaby taka przesłanka po 31 grudnia, to rozumiem, że my możemy zmienić 
granice tylko w tych okręgach, gdzie jest poniżej pięć mandatów. Wówczas musimy 
zmienić tak, aby dalej było pięć, bo to jest najniższa liczba  ustawowa. 
 

Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji  
Ustawa mówi o radnych w okręgu od pięciu do dziesięciu. Kodeks wyborczy mówi, że  
podział na okręgi wyborcze rada gminy ustala według jednolitej normy przedstawicielstwa 
obliczonej przez podzielenie liczby mieszkańców gminy przez liczbę radnych wybieranych 
do danej rady - czyli to ustala Wojewoda w styczniu – z uwzględnieniem zasad. Rada  musi 
stosować postanowienia ustawy mówiące o tym, że  liczba w okręgu nie może być mniejsza 
niż pięć i nie może  być większa niż dziesięć.  
 

Przedstawiciel Stowarzyszenia Lepszy Gdańsk powiedział między innymi. 
Polskie prawo jest obszarem, który w wielu splotach wymusza niestety różne  
niedogodności.  Nie wiem, czy nie powinno się  podjąć szerszej dyskusji, długoterminowej 
nad zmianą granic okręgów, zmiana liczbą radnych. Być może  w oparciu i sprawdzeniu jak 
to wygląda podział na dzielnice.     
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dokonywany podział Chełmu na Chełm i Orunię nie wpływa na to, aby zmieniać  istniejące 
okręgi wyborcze. 
 

Przedstawiciel Stowarzyszenia Lepszy Gdańsk powiedział między innymi. 
Możemy podjąć  dyskusję pod tym kątem.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Komisja nie ma takich kompetencji, aby zmieniać Kodeks wyborczy. 
 

Radny  Piotr Borawski  - przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
Dyskusja się odbyła, przynajmniej medialna po  złożeniu przez Państwo postulatów. Bardzo 
ciężko prowadzić dyskusję, w której wyjdą jakieś oczekiwania, postulaty itd. artykułowane 
do Rady Miasta Gdańska, która nie ma  instrumentów, aby je zwekslować i zrobić z tego 
obowiązujący akt prawny. Rozumiem, że jest potrzeba dyskusji, ktoś będzie postulaty 
wygłaszał, tylko nawet jak one będą słuszne to my nie możemy  Z tym nic  zrobić zgodnie z 
prawem, bo nie mamy takiej kompetencji.     
 

Przedstawiciel Stowarzyszenia Lepszy Gdańsk powiedział między innymi. 
Mówiłem o tym, że być może  należy zmienić granice jednostek pomocniczych. Np. 
Letnica, która jest niewielką dzielnicą mieszkaniową  i graniczy z Młyniskami, które też 
mają tylko ok. 3 tysięcy mieszkańców. Może należałoby zapytać mieszkańców Młynisk, czy 
nie chcieliby zmienić  swoich granic, połączyć się z inną dzielnicą.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Oni bardzo dobrze działają. Mamy robić im krzywdę.  
 

Przedstawiciel Stowarzyszenia Lepszy Gdańsk  
Należałoby się zastanowić, czy nie ma sensu tworzenia silniejszych rad dzielnic? 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
To ja życzę Panu powodzenia, jeśli chce Pan z nimi na ten temat  rozmawiać. Nie można  
mówić dzisiaj, że Letnica jest mała i dawać tego jako przykład, bo każda dzielnica 
ewaluuje, zmienia się. Powstają nowe osiedla, migracje ludzi. W tej chwili w tej dzielnicy 
jest tyle mieszkańców, za chwilę może być zupełnie inaczej. To jest takie gdybanie. Nie po 
to  takie dzielnice się tworzyły, aby je teraz łączyć. Mała jednostka, wszyscy się znają i 
dobrze funkcjonuje. 
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Pani Joanna Sobańska – Ruch Sprawiedliwości Społecznej 
Chciałbym, żeby mocniej wybrzmiało to co Kolega powiedział w sensie „wieloletnia 
dyskusja”. Dyskusja mieszkańców, których traktowano by jak partnerów. W momencie, 
kiedy mieszkańcy zobaczyliby, jakie są korzyści wynikające z większej reprezentatywności 
przy zmianie okręgów i sami mieliby wpływ na ewentualne zmiany może 
przewartościowaliby – oni, ludzie –swoje myślenie o małych dzielnicach, żeby zyskać 
korzyść w postaci możliwości dostania się do rady miasta osób reprezentujących mniejsze 
środowiska, czy mniejsze  ruchy obywatelskie, czy partyjne. Nie chodzi nam o to, aby robić 
to natychmiast, czy jakiś wzór podać, tylko o partycypację osób, która trwa wiele lat. 
Można czekać, aż się pojawi jakaś przesłanka, ale można  rozmowę tą zacząć  jakby na 
sucho, wcześniej, gdyż sami mieszkańcy jakby w toku rozmów będą dojrzewali, będą 
rozumieć po co ewentualnie byłaby ta zmiana granic okręgów potrzebna. Jak ten nasz 
postulat de facto wpływa na  wartość i ważność ich głosu oddawanego na  wyborach 
samorządowych. Jest cała masa zmarnowanych de facto głosów w momencie, jak 
obywatele i obywatelski głosują na komitet, który nie przekroczył tych 12 czy 13%. Jak 
zobaczą, że zmieniając  okręgi, rezygnując  z małych dzielnic, że mają inne korzyści to 
może się przekonają. To wymaga być może nawet lat rozmów i o to nam chodzi, żeby 
pewien proces zmiany naszego myślenia rozpocząć i zostawić to w gestii mieszkańców  i 
może to się im spodoba. Ostatnim razem jak była uchwała Rady Miasta Gdańska  w roku 
2012 to konsultacje społeczne były bardzo płytkie, wg mnie nie wystarczające. Takie jest 
przesłanie w tym momencie. Ja się  zgadzam, że nie ma w tej chwili tej przesłanki, dajmy 
sobie czas  do stycznia, ale my przyjrzymy się i powrócimy do tematu i być może znowu się 
do Państwa zgłosimy, właśnie w tym  duchu zwiększenia partycypacji mieszkańców. Nawet 
Pan radny zwrócił uwagę, że jak mieszkańcy z Oruni Górnej słabo czuli się reprezentowani 
w Radzie Dzielnic Chełm. Wiec nie czuli się reprezentowani, dlatego nie udzielali się. 
Mówię tutaj o globalnym zjawisku braku poczucia takiej sprawczości i mieliśmy tego 
przykład. Jak Państwo, obecni tutaj Panie i Panowie Radni pozwoliliby, żeby ten proces 
myślenia mieszkańców o okręgach wyborczych się rozpoczął. Ja sama nie wiem, co będzie 
na końcu i chciałabym to usłyszeć.  
 

Radny  Piotr Borawski  - przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
Mówiąc szczerze jestem zdumiony, bo za każdym razem kiedy są w jakikolwiek sposób 
zmieniane zapisy statutów rad dzielnic, to z mocy prawa odbywają się konsultacje 
społeczne. Trwa  również dyskusja na forum rad dzielnic, w jaki sposób mają wyglądać te 
kompetencje. Natomiast nigdy nie pojawia się na żadnych konsultacjach społecznych 
dyskusja. Tutaj nawet nie chodzi o łączenie, tylko żeby patrzeć na to przez pryzmat  
wyborów  samorządowych i tego w jaki sposób i czy mniejsze komitety są reprezentowane 
w Radzie Miasta. Sprowadzanie roli granic rad dzielnic do roli ewentualnego wyniku 
wyborczego to jest już zupełnie postawienie sytuacji na głowie. Rozumienie małych 
społeczności, tego w jaki sposób one  mają się organizować w kontekście, żeby potem ktoś 
się dostał do  Rady Miasta  w mojej opinii jest kompletnym niezrozumieniem tej dyskusji. 
Takie opinie nigdy nie pojawiały się w żadnej konsultacji, dyskusji. Jeżeli natomiast 
Państwo macie takie postulaty to polecam te comiesięczne spotkania zarządów rad 
dzielnic. Tam się  ta dyskusja toczy, itd. Natomiast w kontekście okręgów wyborczych 
nigdy się nie toczyła. Rady dzielnic się tym nie zajmują.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Na dzień dzisiejszy wyjaśniliśmy, że nie ma  przesłanek od zmian okręgów wyborczych i na 
tym dzisiaj pozostaniemy. 
 

Przedstawiciel Stowarzyszenia Lepszy Gdańsk powiedział między innymi. 
Na koniec chciałbym powiedzieć jeszcze, że nam nie chodziło, żeby Komisja przyjęła jakiś 
wniosek lub odrzuciła. Nam chodziło o rozpoczęcie pewnego procesu myślowego. Nie do 
końca uważam, że zatrzymywanie się na ustawodawstwie krajowym jest tym, co powinno 
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odrzucać takie dyskusje. Jest pytanie, czy nie warto byłoby  np. podjąć takiej szerokiej 
dyskusji, która trwałaby wiele miesięcy.  
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
 

PUNKT 8 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  

 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są jakieś wnioski ze strony radnych? Nie widzę. 

Korespondencji  bieżącej nie mamy. Przypomnę  tylko, że mieliśmy dzisiaj poruszyć temat 

kładki zwodzonej na  Motławie. Zaprosiliśmy na dzisiejsze posiedzenie zaproszonego Pana z 

GDZiZ, ale z powodu na ważne sprawy prywatne prosił o przełożenie tego tematu  na 

następne posiedzenie Komisji. W związku tym przekładamy ten temat na najbliższe 

posiedzenie Komisji, tj. na październik.  

Innych spraw nie zgłoszono. Przewodnicząca obrad stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zamknęła posiedzenie. 
 
 
 
                                                                           Przewodnicząca Komisji 

                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 

 

                                                                               /-/  Anna Wirska   
 

 

Protokół na podstawie nagrania 
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Bogusława Pieklik  
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